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Μάχη για μ πού βα «πρ
Του ΑΡΗ ΧΑΤΖΗΓΕΟΡΠΟΥ 
π ra ία μάχη για τη μετατόπιση 
I'fMJ και διάχυση των ευθυνών 
1W1 βρίσκεται σε εξέλιξη γύρω 
από το μοιραίο Φάλκσν. Το 
«γαϊτανάκι» συνεχίζεται τρεις 
μερες μετά το ατύχημα και ενώ οι 
έρευνες των εμπειρογνωμόνων 
βρίσκονται σε πολύ πρόωρο 
στάδιο για νπ κστοδειχβουν το 
αεπα με σαφήνεια και χωρίς 
αμφιβολίες. Η όλη φημολογία και 
οι συζητήσεις πάντως προκαλούν 
έντονη δυσφορία στους 
Βρετανούς μάνατζερ της 
Ολυμπιακής Αεροπορίας.

Μια «λεπτομέρεια» που αφορά τη 
διαχείριση του κυβερνητικού έργου 
έγινε χθες κορυφαίας σημασίας ζήτη
μα για το υπουργείο Μεταφορών και 
τον κυβερνητικό εκπρόσωπο. Και οι 
δύο πλευρές κατέβαλαν έντονη προ
σπάθεια αλλά σε διαφορετική κατεύ
θυνση για να γίνει δημοσίως γνωστό 
ότι η ευθύνη για τη χρήση και τη συ
ντήρηση του Φάλκον έχει περάσει α-
πό τον περασμένο Ιούλιο στο γραμ
ματέα του υπουργικού συμβουλίου
Σωκράτη Κοσμίδη.

Ο Ρέππας
Ο Δημήτρης Ρέπ

πας ασχολήθηκε 
χθες επί μακράν κα
τά τη διάρκεια της ε
νημέρωσης των πο
λιτικιάν συντακτών 
με το παραπάνω θέ
μα. Υπενθυμίζεται 
άτι με τροπολογία 
στο νομοσχέδιο για 
τη σύσταση νέας 
χρηματιεπηριακής α
γοράς, η ευθύνη για 
τη χρήση και τη συ
ντήρηση του Φάλκον 
ανατίθεται στο 
γραμματέα του υ
πουργικού συμβου
λίου. Η τροπολογία,

Από τα στοιχεία 
προκύπτει ότι 
μεγάλη χρήση του 
Φάλκον έγινε το 1996 και 
το 1997. Τα δυο 
τελευταία χρόνια η 
χρήση του μειώθηκε και 
αυτό μπορεί να 
αποδοθεί σε δυο λόγους: 
Πρώτον, σε ορισμένα 
περιστατικά 
(καθυστερήσεις, 
βλάβες) που 
παρουσιάστηκαν. Και 
δεύτερον, στο υψηλό 
κόστος που είχε για την 
«Ολυμπιακή» το 
αεροσκάφος αυτό. Τα 
χρέη του κράτους προς 
την εταιρεία 
εξοφλήθηκαν πριν από 
λίγο καιρό.

Για συγκινησιακή φόρτιση μίλησ· 
κυβερνητικός εκπρόσωπος ότο 

ρωτήθηκε αχ ο Τ. Μαντέλης 
χαρακτήρισε εγκληματίες στελέχη 

«Ολυμπιακής»

ποχρέωση του Σ. Κυσμίδη. Η ρύθμι
ση έγινε, κατέληξε ο κ. Ρέππας, για 
να ξεπερασθεί η «αταξία που δήμι

•Παραμένω στην εταιρεία. Με 
στηρίζει ο Βρετανός 

διευθύνων σύμβουλος Ροντ 
Λτντς» δήλωσε ο Μ. 

Τσαγκαράχης
εκείνη-είχε προκα- 
λέσει μάλιστα ιδιαί
τερη εντύπωση καθώς ανέφερε ότι ο 
κ. Κοσμίδης έχει τη δυνατότητα να α- 
ναΙΙέΠεΓτην συντήρηση ταυ Φάλκσν 
σε άλλη εταιρεία και όχι την Ολυ-

ουργούσε ένα πά- 
λαιότερο καθεστώς 
κατά το οποίο πολ
λοί αξιωματούχοι 
διεκδικούσαν να πε- 
τάξουν με το Φάλ
κον».

Αν όμως οι δηλώ
σεις του κ. Ρέππα έ
δωσαν μια σαφή α
πάντηση σε όσους έ- 
σπευσαν να μετακυ- 
λίσουν ευθύνες στο 
γραμματέα του υ
πουργικού συμβου
λίου, η κατάσταση 
παραμένει ολότελα 
ασαφής στο εσαπε- 
ρικό της Ολυμπια
κής Αεροπορίας. Υ
πενθυμίζεται ότι ο υ-

πουργός Μεταφορών είχε χαρακτη
ρίσει το βράδυ του συμβάντος με βα
ρύτατες εκφράσεις (Είστε εγκλημα
τίες) το γενικό διευθυντή Πτητικής

Εκμετάλλευσης της ΟΑ Μιλτιάδη 
Τσαγκαράκη. Το συμβάν κατά το ο
ποίο ο κ. Μαντέλης επέρριπτε ευθύ
νες στα στελέχη της Ολυμπιακής δια
δραματίσθηκε μπροστά σε πολύ κό
σμο και την ο'ιρα που ακόμα δεν είχε 
διευκρινισθεί καν η τύχη του Φάλκον 
και των επιβατών του.

«Φόρτιση»
Ερωτηθείς σχετικά χθες ο Δ. Ρέπ

πας μίλησε για «ο'ιρες φόρτισης και 
συγκίνησης που μας κάνει πολλές φο
ρές να εκφραζόμαστε με τρόπο δια
φορετικό από αυτόν που Οα επιλέγο
με να εκφραστούμε». Είπε επίσης ότι 
δεν γνωρίζει εάν αληθεύει το περι
στατικό, αλλά μετά ανέφερε: «Μπο- 
ριό να πω ότι υπήρξε αυτή η επικοι
νωνία και, βεβαίως, μετά από αυτές 
τις τραγικές συνέπειες αντιλαμβάνε
στε πως δεν είναι συνηθισμένοι οι τό
νοι. Ασφαλώς ουδείς προτρέχει να α
ποδώσει ευθύνες με τόσο συγκεκρι
μένο εξατομικευμένο τρόπο. Ούτε ο 
υπουργός Μεταφορών το έκανε αυ
τό...».

Ενα από τα βασικά ερωτήματα

στον κυβερνητικό εκπρόσωπο αφο
ρούσε και την έκθεση του Ακριβού 
Τσολάκη ο οποίος ως σύμβουλος α-
σφάλειας πτήσεων 
της Υπηρεσίας Πολι
τικής Αεροπορίας 
(ΥΠΑ) διαπίστωνε 
πριν από ακριβιύς έ
να χρόνο συχνές βλά
βες και ελλείψεις στις 
διαδικασίες εκπαί
δευσης των πληρω
μάτων και ηώλαξης 
του κυβερνητικού αε
ροσκάφους. Ο κ. 
Ρέππας είπε πως δεν 
του επιτρέπεται να α
ξιολογήσει την έκθε
ση Τσολάκη και ότι 
είναι ένα από τα έγ
γραφα που Οα περι
λαμβάνονται στο φά
κελο που Οα δοθεί 
στη δημοσιότητα.

ε ίπε. ότι έγινε με εντολή του τι'πε 
κητή της ΥΙ1Λ Λιονύση Καλιίφα 
Επιβεβαίιιχφ ότι μέσα στην έκθε, 
πήρχαν παρατηρήσεις για τις συ

Δυσαρεστημένος από την 
τροπή που παίρνουν οι 

συζητήσεις και οι φήμες για 
το δυστύχημα εμφανίζεται ο 

Ροντ Αιντς

Ο τσοΗάκης
Ο κ. Τσολάκης ρωτήθηκε πάντως 

για το περιεχόμενο της έκθεσης και

βλάβες που σ 
βαιναν και ά 
ελλείψεις. Εγινι 
μως σεβαστές ι 
ποιες υποδει 
του (π.χ. αποσ 
του αεροσκά· 
στην κατασκ 
στρια Ντασό γι 
λοκληρωτικό ι 
χο) και ποιαήτι 
μέτρα που έλα| 
πό τη ιπιγμή εκ 
και μετά το υπ· 
γείο Μεταφο 
και η διοίκηιπ] 
Ολυμπιακής Λ 
πορίας;

Ο εμπειρογνι 
νας δήλωσε ότι 
γνωρίζει εάν < 
νέργειες που ι

μπιακή Αεροπορία.
Την τροπολογία επισήμαιναν κύ

κλοι του υπουργείου Μεταφορών, 
αλλά ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
δήλωσε ότι ο κ. Κοσμίδης είχε από το 
φθινόπωρο του 1997 εξουσιοδοτηθεί 
από τον πρωθυπουργό να δίνει τις ά
δειες για την χρησιμοποίηση του αε
ροσκάφους από τους υπουργούς. Να 
συγκεντρώνει δηλαδή τα αιτήματα 
των υπουργιόν και κυβερνητικών πα
ραγόντων για τη χρήση του αεροσκά
φους και να αποφασίζει ποιος και πό
τε θα το χρησιμοποιήσει ανάλογα με 
το αν μπορεί να χρησιμοποιήσει άλλο 
μέσο.
( «Δεν έχει καμία συμμετοχή σε τε
χνικά θέματα ή σε λειτουργίες που α
φορούν τη συντήρηση ή την προετοι
μασία του αεροσκάφους για μια πτή
ση», είπε επανειλημμένως ο Δ. Ρέπ
πας τονίζοντας: «Αδικεί τον κ. Κοσμί
δη η αντίληψη για το αντίθετο». Το α- 
εροσκάφος μπορεί να χρησιμοποιη
θεί εφόσον έχει την έγκριση των τε
χνικών υπηρεσιών που το συντηρούν 
και αυτό δεν μπορεί να θεωρηθεί υ-

Παραίτηση Μαντέλη ζητεί η ΝΔ
Διπλή επίθεση της Νέος Δημοκρατίας χθες και κατά του υ

πουργού ΥΕΧΟΔΕ Κώστα Λαλιώτη, αλλά κυρίως κατά του 
υπουργού Μεταφορών Τάσου Μαντέλη. Ο εκπρόσωπος του 
κόμματος τους κοτηγόρηοε γιο -πολιτική ανευθυνότατα-, εν 
τούτοις ιδιαίτερα σκληρή ήταν προς τον Τ. Μαντέλη, του οποίου 
ζήτησε την παραίτηση. -0 κ. Μαντέλης ούτως ή άλλως φέρει την 
πολιτική ευθύνη για το χάλι στο οποίο κατάντησε το ηρωθυ- 
πουργικό αεροσκάφος-, είπε χαρακτηριστικά ο κ. Σπηλιωτό- 
ηουλος και πρόοθεοε: -Αντί νο δώσει εξηγήσεις τι έκανε επί ένα 
χρόνο οπό τότε που υποθλήθηκε επίσημη έκθεση για την απα
ράδεκτη κατάσταση του "Φόλκον·, απειλεί και υβρίζει ανώτατα 
στελέχη της Ολυμπιακής που ουτός διόρισε·.

οι ευθύνες
0 εκπρόσωπος της Ν Δ κατηγόρησε τον κ Μαντέλη ότι προ

σπάθησε να μεταθέσει τις βαρύτατες προσωπικές πολπικές του 
ευθύνες κοι δήλωσε πως το κόμμα του θεωρούσε αυιονΰτητο ό
τι ο υπουργός θα ησραιτείτο, αφού έχει την πολιτική ευθύνη της 
υπηρεσίας και ενώ γνώριζε την κατάσταση ζητάει ευθύνες από 
στελέχη που ο Ιδιος έχει διορίσει. -Αν είχε τη στοιχειώδη ευοι-

οθηοίο θα ίο είχε πρόζει από την πρώτη στιγμή», πρόοθεοε ζη
τώντας την παραίτησή του. Το θέμα συζητήθηκε κατά τον -τίρω- 
ινό καφέ” στη Ρηγίλλης. όπου ο πρόεδρος της Ν Δ. ανοφέρθη- 
κε στις ευθύνες του κ. Μαντέλη μετό μάλιστα τη χθεσινή δημο
σιοποίηση του εγγράφου του πρώην στελέχους της εταιρείας Α. 
Τσολάκη, ο οποίος εδώ και ένο χρόνο εηεοήμοινε την επικινδυ- 
νότητο του ·Φόλκον·. Κοι παράλληλα έδωσε εντολή στον εκ
πρόσωπο του κόμματος να ζητήσει την παραίτηση του υπουρ
γού κοι να παρακολουθήσει από κονιό το θέμα

Γΐα το ban
Ομως στην ίδιο σύσκεψη συζητήθηκαν και οι χειρισμοί του Κ 

Λολιώτη στο τηλεγράφημα της ομάδας BAN. 0 εκπρόσωπος 
της ΝΔ δήλωσε πως ο υπουργός ΠΕΧΟΔΕ ενήργηοε -ωσάν να 
ήθελε νο προκαλέοει τον πανικό της κοινής γνώμης; εηέδειζε 
πρωτοφανή επιπολαιότητα κοινολογώντας έγγραφο της ομά
δας BAN και ταυτόχρονα το παρέπεμψε στην επιστημονική επι
τροπή εκτιμήσεων σεισμικού κινδύνου την οποίο όμως δεν ου- 
γκάλεσε αμέσως αλλά άφησε να συνεδριάσει για την επόμενη η- 
μέρο·.

νος πριίτεινε έχουν γίνει πραγματ 
τητα. Λνέφε ρε όμως ότι έχει πλτμ 
μπιστοσύνη στον επαγγελματι 
των εργαζομένων στην Ολυμπιακ 
εροπορία. Μίλησε επίιτης με έμη 
για το ρόλο των πιλότων που πε 
σαν με το κυβερνητικό αεροσκά 
λέγοντας ότι εκείνοι είναι οι μι 
αρμόδιοι να καθίσουν και να 
ψουν παρατηρήσεις για προβλήμ.

Με ανάλογη έμφαση μίλησε κ 
κυβερνητικός εκπρόσωπος για τι 
γο της τεχνικής υπηρεσίας της ( 
μπιακής Αεροπορίας λέγοντας 
δεν μπορούν να ζητηθούν ευίϊι 
πουθενά αλλού από την στιγμή π<· 
ειδικοί θεωρούν ότι το αεροσκά 
είναι έτοιμο να χρησιμοποιηθεί 
βάζουν την υπογραφή τους.

Γην δική του άποψη εκλήθη να 
σει χθες ο γενικός διευθυντής Πτ 
κής Εκμετάλλευσης της Ολυμπία 
Αεροπορίας Μιλτιάδης Τσαγκο 
κης. Ο κ. Τσαγκαράκης δήλωσε 
δεν ήταν ο ίδιος ο κύριος αποδέ» 
της έκθεσης Τσολάκη, αλλά έλαβ 
πόψη τις συστάσεις που τον αφο(. 
σαν. Σημείωσε ότι σε καμία περίπ 
ση δεν θα μπορούσε να θεωρηθε 
Φάλκον ως ανασφαλές αεροσκά· 
την ιπιγμή μάλασα που και ο (ί


